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§ 1
Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden utser vice ordföranden Anders Göransson 

(S) att tillsammans med ordföranden Christoffer Järkeborn 
(M) justera protokollet den 2 juni 2020.
 

2. Stadsdelsnämnden utser ledamot Anne-Lie Elfvén (L) att 
tillsammans med vice ordföranden Anders Göransson (S) 
justera § 11, då ordföranden Christoffer Järkeborn 
(M) anmält jäv och inte deltar i behandlingen.
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§ 2
Fastställande av föredragningslista 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg:
 
- ärende 28, Skrivelse från (V) angående orosanmälningar
- ärende 29, Stadsdelsnämndens miljöutmärkelse 2019
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§ 3
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
andra stycket föräldrabalken (FB) 
SÖD 2020/384

 
Borttagen på grund av sekretess.
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§ 4
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
första stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB) 
SÖD 2020/385

 
Borttagen på grund av sekretess.
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§ 5
Inkomna medborgarförslag april 2020 
Beslut om hantering
SÖD 2020/358

Beslut 
1. Medborgarförslag om att anlägga en ny stig från badplatsen 

på Långholmen till Karlhällsvägen (SÖD 2020/351) lämnas 
till förvaltningen för beredning.
 

2. Medborgarförslag om åtgärder för gräsmattorna på 
Mariatorget (SÖD 2020/374) lämnas till förvaltningen för 
beredning.

Sammanfattning av ärendet 
Under perioden 1 april till 30 april 2020 har två medborgarförslag 
lämnats in till Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om 
förslagen ska beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, 
utifrån förslag från förvaltningen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/358-1 Tjänsteutlåtande Inkomna 

medborgarförslag april 2020
 SÖD 2020/358-1.1 Medborgarförslag SÖD 2020-351
 SÖD 2020/358-1.2 Medborgarförslag SÖD 2020-374
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§ 6
Medborgarförslag om förändring av trafiksituationen i 
och kring Pålsundsparken 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/104

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

trafiknämnden för vidare hantering.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om en 
förändring av trafiksituationen i och kring Pålsundsparken.

Förvaltningen vill uttrycka sitt gillande till att ett större parkrum kan 
skapas i Pålsundsparken genom medborgarförslagets flytt av 
cykelvägen som idag löper bredvid en gångväg genom parken. Det 
är positivt att denna väg i och med förslaget helt tillägnas 
fotgängare och något som även berörs i Parkplan Södermalm.

Förvaltningen kan konstatera att medborgarförslaget berör 
trafiknämndens ansvarsområden och att förslaget därför ska sändas 
till trafiknämnden för vidare hantering.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/104-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om 

förändring av trafiksituationen i och kring Pålsundsparken
 SÖD 2020/104-4.1 Medborgarförslaget
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§ 7
Medborgarförslag om fimpomater på Södermalm 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/124

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar de delar av 

medborgarförslaget som omfattar gatumark till 
trafiknämnden för vidare hantering.
 

Särskilt uttalande
Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
fimpomater ställs ut på strategiska platser på Södermalm. 
Fimpomaterna skulle enligt förslagsställaren innebära att problemet 
med slängda fimpar på marken minskar. En fimpomat utgörs av två 
separata fack där man kan välja att lägga sin fimp. Varje fack är 
försedd med ett svarsalternativ på en fråga som ställs på 
fimpomaten. Genom att fimparen väjer vilket fack fimpen hamnar i 
besvaras samtidigt frågan, exempelvis vilket fotbollslag man gillar.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget på ett mycket 
positivt och kreativt sätt ger förslag på en åtgärd som skulle kunna 
bidra till att minska på problemet med att fimpar slängs på marken.

I Stockholms innerstad finns sedan år 2019 nio stycken fimpomater 
utplacerade i parkerna inom Kungsholmens, Norrmalms och 
Östermalms stadsdelsområden. Eftersom dessa inte varit på plats 
under någon längre tid saknas större erfarenhet av hur de fungerar. 
Hittills har dock noterats att de inte fyllts med önskad mängd 
fimpar. Det finns även uppgifter om att en fimpomat vandaliserats 
då man velat komma åt fimparna.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår stadsdelsförvaltningen att 
stadsdelsnämnden beslutar att en fimpomat på prov monteras på 
befintlig stolpe i någon av stadsdelsområdets parker. Efter en 
prövoperiod utvärderas fimpomaten och därefter tas beslut om 
huruvida projektet ska utökas eller inte.
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Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/124-6 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om 

fimpomater på Södermalm
 SÖD 2020/124-6.1 Medborgarförslag inklusive 

komplettering
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§ 8
Medborgarförslag angående stadsmiljö för äldre 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/325

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar de delar av 

medborgarförslaget som omfattar gatumark till 
trafiknämnden för vidare hantering.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag angående 
stadsmiljö för äldre. I förslaget föreslås att fler bänkar placeras ut 
längs gator, i grönområden och på torg, detta med anledning av den 
pågående pandemin. Enligt förslagsställaren skulle fler bänkar 
innebära att äldre kan känna sig tryggare att vistas utomhus då de 
därigenom lättare kan hitta en ledig plats att sitta på.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar det positiva förslaget som 
underlättar för äldre att komma ut och promenera genom att placera 
ut fler tillfälliga och fasta bänkar längs gator, på torg och i parkerna 
inom Södermalms stadsdelsområde.

Inom Södermalms stadsdelsområde finns för närvarande 1 876 fasta 
bänkar utplacerade på parkmark som stadsdelsnämnden ansvarar 
för. Därutöver finns ett hundratal så kallade sommarbänkar som 
ställs ut i stadsmiljön under sommarhalvåret.

Utöver ovannämnda sommarbänkar finns ett antal extra bänkar som 
förvaltningen kan sätta ut då speciella behov uppstår. Dessa bänkar 
kommer förvaltningen nu att placera ut på platser längs med 
populära promenadstråk och i andra välbesökta parker. Utöver detta 
kommer förvaltningen att eventuellt köpa in någon ny fast parkbänk 
som placeras på en välbesökt plats.

Förvaltningen anser att parkerna i huvudsak är välförsedda med 
parkbänkar men ett löpande arbete pågår med att komplettera 
platser där ytterligare bänkar kan behövas.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
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Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/325-3 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

angående stadsmiljö för äldre
 SÖD 2020/325-3.1 Medborgarförslaget
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§ 9
Tertialrapport tertial 1 2020 för Södermalms 
stadsdelsnämnd 
SÖD 2020/169

Beslut 
1. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att under hösten 

återkomma med en komplettering av den lokala miljö- och 
klimatplanen enligt vad som anförs i bilagt förslag från 
majoriteten.

2. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till tertialrapport 
1 och överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens 
revisorer.

3. Nämnden begär budgetjustering om 4,0 mnkr avseende 
ökade utgifter för inventarier och maskiner.

4. Nämnden begär budgetjustering om 1,6 mnkr avseende 
klimatinvesteringar.

5. Beslutet förklaras omedelbart justerat.
 

Särskilda uttalanden
Anders Göransson (S) lämnar ett särskilt uttalande från 
Socialdemokraterna (bilaga).

Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna (bilaga).

Antonia Simon (Fi) lämnar ett särskilt uttalande från Feministiskt 
initiativ (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet redovisas i förvaltningens tjänsteutlåtande. Förvaltningen 
gör bedömningen att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål 
kommer att nås uer året. Förvaltningen prognostiserar även en 
budget i balans.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt majoritetens 
förslag (bilaga).

Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
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Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
majoritetens förslag och förvaltningens förslag. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
majoritetens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/169-2 Tjänsteutlåtande Tertialrapport 1 2020 

Södermalms stadsdelsnämnd
 SÖD 2020/169-2.1 Bilaga 01 SDN 12 T1 2020
 SÖD 2020/169-2.2 Bilaga 02 Patientsäkerhetsberättelse egen 

regi 2019
 SÖD 2020/169-2.3 Bilaga 03 Patientsäkerhetsberättelse 

entreprenad 2019
 SÖD 2020/169-2.4 Bilaga 04 Ansökan om medel för 

klimatinvestering
 SÖD 2020/169-2.5 Bilaga 05 Uppföljning av pågående 

klimatinvesteringsprojekt
 SÖD 2020/169-2.6 Bilaga 06 Miljö- och 

klimathandlingsplan Södermalm 2020
 SÖD 2020/169-2.7 Bilaga 07 Reviderad lokal handlingsplan 

mot våldsbejakande extremism
 SÖD 2020/169-2.8 Bilaga 08 Ekonomisk uppföljning
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§ 10
Upphandling av dagverksamhet med inriktning demens 
Driften av Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och Magdas 
dagverksamheter med inriktning demens för personer över 65 
år.
SÖD 2020/326

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att driften av Guldäggets, Grindstugans, 
Pärlans och Magdas dagverksamheter upphandlas på nytt.
 

Reservationer
Anders Göransson (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Antonia 
Simon (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 
(bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Avtalet avseende driften av Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och 
Magdas dagverksamheter löper ut den 31 augusti 2021. Nämnden 
behöver därför fatta beslut om nämnden ska ta över driften i egen 
regi eller upphandla på nytt.

Norlandia Care Kosmo AB är den entreprenör som idag ansvarar 
för driften av dagverksamheterna. Grindstugan har 26 platser, 
Magda 20 platser, Pärlan 12 platser och Guldägget 7 platser med 
inriktning demens. Nämnden driver idag en dagverksamhet med 
somatisk inriktning som har 20 platser, Skånegatans 
dagverksamhet. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 
beslutar att driften av Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och 
Magdas dagverksamheter upphandlas på nytt.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Antonia 
Simon (Fi) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas, Vänsterpartiets och Feministiskt initiativs 
gemensamma förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt 
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initiativ. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/326-1 Tjänsteutlåtande Upphandling av 

dagverksamhet med inriktning demens

Sida 17 (54)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 6/2020

2020-05-28

§ 11
Ny förskola kv Godsvagnen, Virkesvägen 19C 
Genomförandeärende
SÖD 2020/215

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner föreslagen förhyrning av ny 

förskolelokal på Virkesvägen 19 C enligt detta 
tjänsteutlåtande.

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att, 
under förutsättning att kommunstyrelsens ekonomiutskott 
godkänner förhyrningen, teckna hyresavtal i enlighet med 
vad som anges i tjänsteutlåtandet.

3. Stadsdelsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av i ärendet föreslagen 
förhyrning.

4. Beslutet förklaras omedelbart justerat.
 

Jäv
Ordförande Christoffer Järkeborn (M) anmäler jäv och deltar inte i 
behandlingen av ärendet. Vice ordförande Anders Göransson (S) 
tjänstgör som ordförande.
 

Särskilt uttalande
Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningens planering av förskoleplatser i Hammarby sjöstad 
utgår från att de förskolorna som byggs i permanenta lokaler 
kommer att ersätta de förskolelokaler som nämnden hyr med 
tillfälliga bygglov.

Den nya förskolan är belägen i Hammarby Sjöstad med adress 
Virkesvägen 19 C. Byggherre och fastighetsägare är The Village 
Sthlm AB. Projektet har bedömts kunna genomföras som ett så 
kallat 3-partsförhållande. Det innebär för detta projekt att SISAB 
(skolfastigheter i Stockholm AB) föreslås gå in i projektet som 
förstahandshyresgäst, för att därefter hyra ut lokalen i andrahand till 
Södermalms stadsdelsnämnd.

Förskolans lokaler omfattar sex avdelningar, för totalt 110 barn, 
samt tillagningskök. Hela förskolelokalen är beläget i ett plan 
(markplan) om 1123 kvm. Utemiljön består av en inhägnad lekgård 
om cirka 600 kvm. Förskolan är klar för inflyttning 1 augusti 2020.
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Förslag till hyresavtal löper med en första hyresperiod om 10 år för 
att därefter förlängas med 5 år i taget. Förhandling om längden på 
löptid efter den inledande 10-års perioden pågår.

Förskolan Godsvagnen kommer att ersätta den förskola som idag är 
inrymd i Sjöstadsskolan och till viss del även förskolan Sjötomten 
som har ett tillfälligt bygglov. Utbildningsförvaltningen har uttryckt 
mycket stort behov av förskolans lokalytor i skolans byggnad och 
kommer därför omgående tas över efter att förskolan flyttar in i 
förskolan Godsvagnen.

Nämndens årliga hyreskostnad för förhyrningen från SISAB 
beräknas uppgå till 2 734 000 kr/år, exklusive SISAB’s drift- och 
underhållsschabloner om 320 kr/kvm/år de första fem åren. 
Sammantaget uppgår årshyran därmed till 3 100 000 kr per år. Det 
innebär en kvadratmeterhyra uppgående till cirka 2 750 kr/kvm/år. 
Totala hyreskostnaden per förskoleplats ligger under det 
kostnadstak om 30 000 kr/plats/år som gäller inom staden. Hyran 
för den nya förskolan ryms inom den ekonomiska ramen för 
nämndens förskolor.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/215-1 Tjänsteutlåtande Ny förskola kv 

Godsvagnen, Virkesvägen 19 C - genomförandeärende
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§ 12
Dataskyddsombud enligt brottsdatalagen 
SÖD 2020/357

Beslut 
Stadsdelsnämnden utser Maria Engfors till nämndens 
dataskyddsombud enligt 3 kap. 13 § brottsdatalagen.

Sammanfattning av ärendet 
Brottsdatalagen är tillämplig när nämnden behandlar 
personuppgifter för att verkställa vissa straffrättsliga påföljder inom 
socialtjänsten. Enligt brottsdatalagen ska nämnden utse ett eller 
flera dataskyddsombud vars främsta uppgift är att kontrollera att 
nämnden behandlar personuppgifter på ett lagligt och korrekt sätt.

Förvaltningen föreslår att nämnden utser förvaltningens 
nämndsekreterare Maria Engfors till dataskyddsombud enligt 3 kap. 
13 § brottsdatalagen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/357-1 Tjänsteutlåtande Dataskyddsombud enligt 

brottsdatalagen
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§ 13
Skrivelse från (SD) om prioriteringar i budgeten 
SÖD 2020/317

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Skrivelsens författare vill veta vilka hur stor del av budgeten i 
procent och kronor som följer av lagstiftande åtaganden och de 
utgifter som inte följer av lag. Redovisning i procent och kronor. 
Förvaltningen redogör för detta och redovisar en sammanställning 
av utgifter som inte följer av lag med procent och kronor.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/317-3 Tjänsteutlåtande Skrivelse (SD) om 

prioriteringar i budgeten
 SÖD 2020/317-3.1 Skrivelse (SD) om prioriteringar i 

budgeten
 SÖD 2020/317-3.2 Specifikation ej lagstadgad verksamhet
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§ 14
Skrivelse från (V) om hur stadsdelsförvaltningen arbetar 
för att minska spridning av covid-19 i hemtjänsten och på 
äldreboenden 
SÖD 2020/382

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Skrivelsens författare vill veta vilka resurser som tillsätts och hur 
förvaltningen arbetar för att minska smittspridningen inom 
hemtjänsten och på äldreboenden, upprätthåller äldreomsorg av god 
kvalitet för både de som blivit smittade och de som är friska samt 
har en beredskap för en eskalerande situation både vad gäller fler 
smittade och sjuka bland de äldre men också fler smittade och sjuka 
bland personalen. Förvaltningen redogör för detta arbete och svarar 
även på en rad frågor som ställs i skrivelsen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/382-3 Tjänsteutlåtande Skrivelse om hur 

stadsdelsförvaltningen arbetar för att minska spridningen av 
Covid-19 i hemtjänsten och på äldreboende

 SÖD 2020/382-1 Skrivelse (V) om hur 
stadsdelsförvaltningen arbetar för att minska spridning av 
covid-19 i hemtjänsten och på äldreboenden
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§ 15
Skrivelse från stadsdelsnämnden om att satsa på 
sommarjobb i parkerna 
Svar på skrivelse från stadsdelsnämnden
SÖD 2020/383

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd gav den 23 april 2020 
stadsdelsförvaltningen i uppdrag att bereda en skrivelse om att satsa 
på sommarjobb i parkerna av Anders Göransson m.fl. S, Lotta Lilja 
Pittuco m.fl. V, Christoffer Järkeborn, m.fl. M, Anne-Lie Elfvén, L, 
Anna-Klara Müntzig, MP, Lars Rottem Krangnes, C, Frida 
Bondesson, KD, Christina Wallmark, SD.

I skrivelsen anges att stadsdelsnämnden vill att förvaltningen 
utreder möjligheten att utöka antalet sommarjobbare som ska arbeta 
i stadsdelens parker och offentliga miljöer. Anledningen till detta är 
den pågående pandemin vilket resulterat i att vård- och 
omsorgsboenden, förskolor och LSS-boenden inte kan ta emot 
några unga i sommar. Utöver parkjobben vill stadsdelsnämnden 
också passa på att uppmana förvaltningen att vara kreativ när det 
gäller att hitta ersättningsjobb för dem som försvunnit.

Inför sommaren 2020 finns förberedelser för att låta 240 
sommarungdomar arbeta i stadsdelsområdets parker genom 
förvaltningens servicegrupp. Det är en ökning med 60 ungdomar i 
jämförelse med år 2019. Därutöver tar upphandlad entreprenör för 
parkdriften emot 56 sommarungdomar för arbete i 
stadsdelsområdets parker vilket är en utökning med 24 ungdomar 
jämfört med det antal som ursprungligen var planerat.

Söderandan, det lokala brottsförebyggande rådet, kommer att 
handleda 30 sommarungdomar, som ska plockstäda och arbeta med 
att rapportera in skadegörelse, fel och klotter i Gamla stan, på 
Medborgarplatsen, i Björns trädgård och på sommargågatorna på 
Södermalm.

Utöver arbeten i utemiljön kommer 70 ungdomar att sysselsättas 
inom administration, vaktmästeri och entreprenörskap. Det 
sistnämnda, entreprenörskap, är ett helt nytt samarbete med Novare, 
Stockholm Open och Rookie startup (sammanlagt 34 platser), vilket 
innebär att ungdomarna erbjuds att tillsammans med andra arbeta 
fram affärsidéer och innovationer som bidrar till att lösa utmaningar 
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som finns inom Stockholms stad.

Parkleken kommer att ta emot 24 sommarungdomar i år vilket är en 
ökning med 6 ungdomar i jämförelse med 2019. Därtill kommer det 
inom barnomsorgen, vilket bland annat inbegriper fritidsverksamhet 
och Fryshuset, sysselsättas 94 sommarungdomar.

Totalt sysselsätter stadsdelsförvaltningen 514 feriearbetande 
ungdomar under 2020.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/383-3 Tjänsteutlåtande Skrivelse från 

stadsdelsnämnden om att satsa på sommarjobb i parkerna
 SÖD 2020/383-1 Skrivelse Satsa på sommarjobb i parkerna
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§ 16
Remiss angående motion om att bygga ett kallbadhus vid 
Riddarholmskajen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2019/1559
SÖD 2019/1668

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.
 

Reservation
Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Peter 
Wallmark (SD) på remiss om att bygga ett kallbadhus vid 
Riddarholmskajen.

I motionen framförs att Riddarholmskajen är en vacker plats men att 
den idag står outnyttjad. Ett kallbadhus bestående av flera bassänger 
men även av annan service såsom restauranger och träningslokaler, 
beskrivs kunna göra platsen mer attraktiv och hälsofrämjande för 
stockholmarna.

Förvaltningen anser att förslaget om ett kallbadhus vid 
Riddarholmskajen är intressant och att det sannolikt skulle medföra 
positiva effekter på platsen såsom ett rikare folkliv och möjligheten 
till bad.

Ett kallbadhus skulle påverka Riddarholmens möte med vattnet 
samt hur Riddarholmen upplevs från vattnet och från Södermalm 
och Kungsholmen samt vara ett mycket stort ingrepp i den känsliga 
kulturmiljön. Dessutom skulle Riddarfjärdens vattenspegel, som 
ingår i riksintresset, på ett betydande sätt påverkas.

Påverkan på de kulturhistoriska värdena och mötet med vattnet 
behöver enligt förvaltningen utredas vidare. Exempel på faktorer 
som behöver beaktas gäller badhusets storlek, placering, utformning 
samt tillgängligheten för allmänheten.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Christina Wallmark (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Sverigedemokraternas 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1668-2 Tjänsteutlåtande Remiss angående motion 

om att bygga ett kallbadhus vid Riddarholmskajen
 SÖD 2019/1668-1.1 Motion om att bygga ett kallbadhus vid 

Riddarholmskajen
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§ 17
Remiss av motion om att utreda möjligheterna att inrätta 
ett svenskt språkmuseum 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2020-329
SÖD 2020/329

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.
 

Reservationer
Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).

Antonia Simon (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion om att utreda möjligheterna att inrätta ett språkmuseum i 
Stockholm. Enligt skribenterna är det viktigt att svensk 
språkhistoria tillgängliggörs för allmänheten på ett sådant sätt att 
informationen är pedagogisk och gynnsam för Stockholms 
besöksnäring. De föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar att 
utreda kostnaderna samt det praktiska genomförandet avseende ett 
språkmuseum.

Förvaltningen instämmer i att det är viktigt med tillgänglig kultur 
och att staden med kultur blir en attraktiv plats för invånare, 
besökare och företag att bo, besöka och arbeta i. Ett språkmuseum 
skulle kunna vara ett intressant tillskott för invånare och besökare. 
Förvaltningen ser inga hinder för att en utredning tillsätts kring 
möjligheterna att inrätta ett sådant museum.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Christina Wallmark (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas förslag (bilaga).

Antonia Simon (Fi) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Feministiskt initiativs förslag (bilaga).
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Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut - 
förvaltningens förslag, Sverigedemokraternas förslag och 
Feministiskt initiativs förslag. Ordföranden ställer förslagen mot 
varandra och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/329-2 Tjänstutlåtande Remiss av Motion om att 

utreda möjligheterna att inrätta ett svenskt språkmuseum
 SÖD 2020/329-1.1 Motion om att utreda möjligheterna att 

inrätta ett svenskt språkmuseum 
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§ 18
Parkinvesteringsönskemål 2021-2023 
Anmälningsärende
SÖD 2020/354

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Den 15 januari 2020 lämnade stadsdelsförvaltningen in önskemål 
till trafikkontoret om parkinvesteringsprojekt och reinvesteringar 
under åren 2021-2023. Ärendet anmäls härmed till 
stadsdelsnämnden.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/354-1 Tjänsteutlåtande Parkinvesteringsönskemål 

2021-2023
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§ 19
Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 1 2020 
SÖD 2020/356

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av rapporten.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har för kvartal 1 2020 rapporterat 56 
individrapporter till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
avseende ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS).

13 rapporter var nya och avsåg gynnande beslut som för första 
gången rapporterades till IVO som ej verkställda. 43 avsåg 
återrapportering i ärenden som tidigare insänts till IVO.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/356-3 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 

SoL och LSS kvartal 1 2020
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§ 20
Anmälan av delegationsbeslut 
SÖD 2020/4

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut.

Sammanfattning av ärendet 
Följande beslut fattade enligt delegation från stadsdelsnämnden 
anmäls vid sammanträdet:
 

 Beslut att stadsdelsnämndens sammanträde den 28 maj hålls 
inom stängda dörrar (dnr SÖD 2020/282)

 Anmälan om Lex Sarah avseende verksamheter i egen regi 
(dnr SÖD 2020/13)

 Anmälan om Lex Sarah avseende verksamheter i enskild 
regi (dnr SÖD 2020/14)
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§ 21
Anmälan av protokoll från sociala delegationen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från sociala delegationens sammanträden den 28 april, 
den 12 maj och den 26 maj 2020 anmäls vid sammanträdet.
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§ 22
Anmälan av protokoll från Södermalms styrgrupp Barn i 
behov av särskilt stöd, BUS 
SÖD 2020/237

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från styrgruppens sammanträde den 16 april 2020 anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/237-3 Protokoll Södermalms styrgrupp BUS 16 

april 2020
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§ 23
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 
SÖD 2020/5

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av rapporten.

Sammanfattning av ärendet 
En skriftlig rapport från rådets ordförande från möte den 13 maj 
2020 anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/5-7 Rapport pensionärsrådet 2020-05-13
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§ 24
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 
SÖD 2020/7

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från rådets sammanträde den 13 maj 2020 anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/7-8 Protokoll nr 4 rådet för funktionshinderfrågor 

2020-05-13
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§ 25
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen 
SÖD 2020/15

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 13 maj 2020 
anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/15-9 Protokoll förvaltningsgruppen 13 maj 2020
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§ 26
Information från förvaltningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger informationen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsdirektören ger en lägesbild från förvaltningen med 
anledning av covid-19.
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§ 27
Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor att behandla.
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§ 28
Skrivelse från (V) angående orosanmälningar 
SÖD 2020/454

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Charlotte Lilja Pittuco (V) väcker ett ärende genom en skrivelse om 
orosanmälningar.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/454-1 Skrivelse (V) angående orosanmälningar
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§ 29
Stadsdelsnämndens miljöutmärkelse 2019 
SÖD 2020/453

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att miljöutmärkelsen 2019 

tilldelas förskoleområde 1 med följande motivering:

För att på ett självklart, engagerat och roligt sätt lyfta 
hållbarhetsfrågorna och tillsammans med barnen undersöka 
och förstå att de val vi gör varje dag har stor betydelse.
 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att ge ett särskilt 
hedersomnämnande till Skånegatans dagverksamhet och 
Malmens grupp- och servicebostäder för sitt arbete med 
miljö- och hållbarhetsfrågor under 2019.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden inrättade 2017 en miljöutmärkelse som delas ut 
årligen till en enhet på förvaltningen som kan inspirera andra 
enheter att bidra till ett klimatsmart Stockholm. Aktiviteten är en 
del i arbetet för att uppnå nämndens mål att boende och besökare i 
stadsdelsområdet inspireras till en hållbar livsstil. Prissumman till 
den vinnande enheten är 30 000 kronor.

Förslag till beslut
Anna-Klara Müntzing (MP) föreslår, efter överläggning med 
samtliga partiers gruppledare, att förskoleområde 1 tilldelas 
stadsdelsnämndens miljöutmärkelse 2019. Enheten innefattar 
parklekarna, öppna förskolor och förskoleenheterna Sofia, 
Barnängen och Maria Gamla stan.

Anna-Klara Müntzing (MP) och Anders Göransson (S) föreslår 
även att Skånegatans dagverksamhet och Malmens grupp- och 
servicebostäder ges ett särskilt hedersomnämnande för sitt arbete 
med miljö- och hållbarhetsfrågor under 2019.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förslaget.
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 

2020-05-28 

 

Ärende 7 

Medborgarförslag om 

fimpomater på Södermalm 

 

Dnr. SÖD 2020/124   

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Särskilt uttalande  

 

För ett år sedan lade Vänsterpartiet i stadsdelsnämnden förslag om att en kampanj borde 

initieras på temat Inga fimpar på Södermalm. Förslaget fick ett positivt bemötande av 

förvaltningen och bl a självkomposterande skräpkorgar sattes ut och på vilka man också 

kunde fimpa.  

 

Trots coronatider fylls nu uteserveringar av folk och antalet fimpar på marken ökar markant, 

vilket också medborgare noterat och därav detta ärende. Vänsterpartiet menar att svaret på 

medborgarförslaget visserligen är positivt men ganska futtigt – utplacering av en s k 

fimpomat i en stadsdel med 130 000 invånare!  

 

Vi är väl medvetna om att förvaltningen är hårt belastad p g a coronaviruset men undrar ändå 

om det inte vore på plats att lyfta en kampanj i media, på anslagstavlor osv på temat Inga 

fimpar på Södermalm. Fimpar är miljöförstörande och utgör en mycket stor del av 

nerskräpningen i våra parker som stadsdelen har ansvaret för.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 
     

2020-05-28 
 
 

Ärende 9 – Tertialrapport 1 
 

 
 

Christoffer Järkeborn, m.fl. M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Anna-Klara Müntzing, MP 

       Ashna Ibrahim, C 
       Frida Bondesson, KD 
 
 

 

Förslag till beslut 
 

 Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att under hösten återkomma med en komplettering 

av den lokala miljö och klimatplanen enligt vad som anförs nedan 

 

 Att därutöver bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

Inledning 

Det är positivt att förvaltningen gör bedömningen att inriktningsmålet kommer att uppfyllas under 

året. Den pågående Coronapandemin påverkar oss alla och inte minst vår verksamhet på Södermalm. 

Ett omfattande arbete görs inom vår verksamhet och inte minst inom äldreomsorgen för att skydda 

våra äldre och samtidigt se till att de har en bra tillvaro. Vi är stolta över allt det arbete som görs inom 

våra verksamheter och vi är tacksamma för att vi har en så fantastisk personal på Södermalm. Detta är 

ett arbete som kommer pågå under en lång tid. Idag befinner vi oss i en hälsokris men vi ser också hur 

det allt mer blir en ekonomisk kris för samhället. Vi ser ännu inte de ekonomiska effekterna av Covid-

19 för nämndens verksamhet. Vi befarar dock att det kommer att leda till ökade kostnader för 

försörjningsstöd, sjuklönekostnader, vikariekostnader etc.  

 

Miljö- och klimatplanen 

Ett område som är mycket viktigt för den grönblå majoriteten i Stockholm är miljö och klimat. I 

måndags på kommunfullmäktige antogs det nya och mer ambitiösa miljöprogrammet för Stockholms 

stad. Vi välkomnar att vi för andra året i rad nu har en miljö och klimatplanen för vår stadsdel.  

Det är inte alla stadsdelar som ännu har det och vi är stolta över alla de tydliga steg vi tar på detta 

område. Glädjande är också allt det engagemang som vi vet finns i stadsdelen.  

  

Det är mycket bra att planen navigerar bland de viktiga olika dokument som tagits i staden och även 

tar upp de punkter i Verksamhetsplanen som härrör till dessa. Det blir tydligt.  

  

Vi skulle dock gärna se att planen kompletteras med en övergripande analys för de olika områdena.   

Hur ligger vi till i stadsdelen? Hur kan vi göra för att på sikt nå planens syften? Vilka är vår stadsdels 

styrkor och svagheter? Vilka mätmetoder har vi i dagsläget och vad behöver utvecklas?  

 

En mycket viktig fråga är också den koldioxidbudget som varje nämnd förväntas göra. Vi förmodar att 

hela stadens nämnder trevar i denna fråga som är svår, men inte desto mindre väldigt viktig. 
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Vi ser gärna att det finns ett liknande framåtblickande perspektiv som vi annars har i den så 

kallade treåringen och med en analys av vad som bör göras på kortare och längre sikt. Givetvis 

behöver strategier kunna vara både preliminära, utvecklas och förändras.  

 

Vi vill gärna se att Södermalm ligger i framkant och också kan bli en testbädd för olika metoder och 

initiativ när det gäller miljö och klimatarbete. Vi ser också gärna att kopplingar görs till de globala 

målen genom Agenda 2030. 
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Södermalm 

2020-05-28 

Ärende 9 

 

Tertialrapport Tertial 1 2020 

för Södermalms 

stadsdelsnämnd 

 

Anders Göransson m.fl. S 

 

Särskilt uttalande 

När det gäller själva tertialrapporten konstaterar vi att den dels ska behandla hur 

nämnden har uppfyllt de mål som satts upp i beslutet om verksamhetsplan för året, 

dels det ekonomiska utfallet och en prognos över den framtida utvecklingen under 

resten av året. D.v.s. en utvärdering av den politik som den borgerliga majoriteten 

bedrivit under årets fyra första månader utifrån sina målsättningar.  

 

Det är viktigt att konstatera att det är just målen för den borgerliga politiken som 

skall utvärderas. Vi Socialdemokrater hade andra mål. Vi hade också ytterligare 

ekonomiska resurser att tillföra vilket genom vår politik skulle ha gett 

medborgarna på Södermalm en högre kvalitet på de tjänster som 

stadsdelsnämnden skall tillhandahålla.  

 

Med det sagt så vi valt att fokusera på två saker: 

 

1. Stadens övergripande styrsystem.  

KF målet under punkten 1.5 lyder som följer: I Stockholm har äldre en tillvaro 

som präglas av hög kvalitet, trygghet och självbestämmande. Det är markerat med 

grönt. Dvs. målet uppfylls helt.  

 

I stort all verksamhet som riktar sig till äldre har stängt ner, hemtjänsten och 

boendena undantagna. Anhöriga får inte besöka sina nära och kära utan kraftiga 

restriktioner och i vissa fall inte alls. Förra veckan rapporterade Mitt i Södermalm 

att stadsdelen haft 94 dödsfall till följd av Covid-19. En övervägande majoritet är 

äldre människor, många av dem har haft hjälp och stöd av äldreomsorgen.   

 

Det är alldeles uppenbart att den uppföljning vi valt inte fångar verksamheternas 

fundamentala syfte. Detta innebär dock inte att medarbetarna inom äldreomsorgen 

eller förvaltning per automatik gjort ett dåligt jobb. Tvärtom. Många har gjort 

fantastiskt fina insatser.  

 

Den nuvarande ”trafikmodellen” infördes under alliansen men behölls av den 

rödgrönrosa majoriteten förra mandatperioden. Som beslutsunderlag för en nämnd 

är det av tvivelaktig kvalitet.  
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2. Upphandling av äldreomsorg  

Bilaga 3 illustrerar hur olyckligt det är att återkommande byta mellan olika privata 

entreprenörer eller mellan egendrift och upphandlad drift av vård- och 

omsorgsboendena. 

 

Beträffande Bergsunds vård- och omsorgsboende konstaterar A&O att 

övertagandet av driften från stadsdelen i maj ledde till att 2019 blev ”ett turbulent 

år”, bl.a. till följd av den stora omsättningen av personal på ledande poster som 

följde: ”De många chefsbytena under året har präglat verksamheten, och 

verksamhetsövergången blev en lång och utdragen process.” 

 

Beträffande Magdalenagården beskriver Vardaga hur man fått ägna hela 2019 åt 

”att skapa lugn och trygghet inför verksamhetsövergången 2019-11-01 till 

Södermalms stadsdelsförvaltning, för boende, närstående och medarbetare.” 

 

Under rubriken ”Övergripande mål och strategier för 2020” anger A&O 

beträffande Guldbröllopshemmet endast att ”Guldbröllopshemmet lämnas över till 

Vardaga den 3 december 2019”, vilket inte kan tolkas på annat sätt än att företaget 

(av lättförståeliga skäl) inte lagt någon kraft på hur verksamheten bör utvecklas 

efter det att driften överförs till en annan entreprenör. 

 

Entreprenörernas egna redovisningar illustrerar hur de upprepade bytena av 

ansvariga för vård- och omsorgsboendena motverkar strävan efter kontinuitet i 

verksamheten så att de äldre på vård- och omsorgsboendena tillförsäkras en trygg, 

stabil och välfungerande tillvaro. 

 

Vi borde kunna bättre. För det här fungerar inte.   
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 

2020-05-28 

 

Ärende 9 

Tertialrapport tertial 1 2020 

för Södermalms 

stadsdelsnämnd 

 

Dnr.  SÖD 2020/169 

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Särskilt uttalande  

 

Den rådande corona-pandemin har haft en stor påverkan på hela samhället och vi vet ännu 

inte hur situationen kommer att utvecklas under sommaren och till hösten. Många 

verksamheter klarar sig igenom denna tid men om det blir mer långvarigt kan effekterna bli 

mycket större. Det både har och kommer att få stor påverkan på stadsdelsnämndernas 

ansvarsområden. Något som pandemin har visat oss alla är behovet och vikten av en stark och 

hållbar offentlig sektor. Det är det offentliga som hållit uppe många privata företag för att 

säkerställa att pandemin inte får än större ekonomiska konsekvenser. Och det är det offentliga 

som ser till att det finns allt från förstärkningsteam inom hemtjänsten som även kan ta hand 

om smittade brukare från de privata utförarna till förskola under sommaren för all den 

personal inom vården som kanske inte kommer att kunna ta ut sin semester. 
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SDN Södermalm 
2020-05-28 

Dnr SÖD 2020/169 
Ärende 9 

 
Christina Wallmark (SD) 

Ulf Wester 
 

 
 

 
Tertialrapport Tertial 1 2020 för Södermalms stadsdelsnämnd  
 

 
 
SU 
 
Sverigedemokraterna vill tacka förvaltningen och dess medarbetare för ett gediget arbete, 
som till synes outtröttligt och under svåra förhållanden, löst mängder med akuta och 
trängande problem för att upprätthålla verksamheten och till och med utöka viss kapacitet. 
 
Corona-smittan verkar, enligt de rapporter nämnden har fått, inte ha spritts i lika hög grad 
på äldreboende i vår stadsdel som i andra. Det är naturligtvis positivt. Vad som gjort skillnad 
får framtiden utvisa.  
 
Med största sannolikhet kommer ändå coronan slå hårt mot ekonomin. Därför anser vi att 
det är av största vikt att redan nu se över möjliga besparingar. I samband med befarad högre 
arbetslöshet kommer sannolikt kostnaderna för bland annat försörjningsstöd att öka. 
Minskade intäkter är också att förvänta, bland annat i minskade lokalhyresintäkter när 
företagen får en kraftigt minskad lönsamhet eller till och med går i konkurs. 
 
Vår förhoppning är ändock att stadsdelsförvaltningens kärnverksamheter kan fortsätta att 
bedrivas på ett tillfredställande sätt och att varje enskilt behov kan tillgodoses för 
stadsdelens invånare inom berörd verksamhet, trots den ekonomiska situation som råder, 
och den som kommer. Genom tillfälliga åtstramningar kopplat till satsningar utanför 

kärnverksamheten och projekt som inte är av akut behov kan de mest vitala delarna av 
nämndens verksamhet tryggas.  
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2020-05-28 
 
Tertialrapport Tertial 1 2020 

för Södermalms 

stadsdelsnämnd 

 

 

SÖD 2020/169 

 
Södermalm sdn Ärende 9 
 
Antonia Simon (Fi) 
 
  
 
  
 

Särskilt uttalande  

 

Den rådande covid-19 pandemin har haft och har stor påverkan på stadsdelsnämndens 

verksamhet och på dess invånare. Många medarbetare har varit hårt pressade i hela staden 

och inte minst i stadsdelarna. Det är till största del lågavlönade kvinnor inom välfärdsyrken 

som nu också fått ta störst ansvar och risker genom sina arbeten inom vård och omsorg. 

Pandemin har samtidigt slagit hårt mot redan utsatta grupper. Vi ser det inte minst i det 

ökade antalet utsatta för våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och mäns våld mot 

kvinnor. Vi ser det också i form av ekonomisk utsatthet som följd av arbetslöshet som slår 

oproportionerligt hårt mot de med svagast ställning på arbetsmarknaden, såsom unga, 

nyanlända, kvinnor med otrygga anställningar och personer med funktionsnedsättning.  

 

Behovet och vikten av en stark offentlig välfärd, med trygga anställningar, goda arbetsvillkor 

och rättvisa löner har blivit tydliga under den rådande pandemin. Det står klart att 

skattesänkningar, nedskärningar, privatiseringar och urholkning av arbetsvillkor knappast är 

rätt väg att gå. De nedskärningar som det grönblåa styret har gjort i stadsdelarna bidrar inte 

till att ta oss ur den här krisen.  

 

I tertialrapporten ser vi att allt fler tar kontakt med Relationsvåldscentrum och att efterfrågan 

på stödinsatser fortsätter att öka. Som många kvinnojourer och kvinnoorganisationer varnat 

finns en risk för ökat våld till följd av social isolering i hemmen. På grund av rådande 

pandemi behövs ett ökat uppsökande arbete för att nå de som är isolerade med sina 

förövare. Vi tycker att stadsdelen borde se över hur man kan nå ut till fler med information 

om vilken hjälp som finns att få, exempelvis genom informationskampanjer hem i brevlådan. 

 

I tertialrapporten kan vi även läsa att fler invånare kommer vara i behov av ekonomiskt 

bistånd, och att det är fler kvinnor än män som är i behov av det. Vi har länge 

uppmärksammat behovet av fler riktade insatser för att nå kvinnor långt ifrån 

arbetsmarknaden. Det var därför vi införde stadsdelsmammor som arbetar uppsökande 

under den förra mandatperioden och vi är glada att deras arbete fortsätter och att kvinnor 

prioriteras till stockholmsjobb. I vår oppositionsbudget ville vi utöka stadsdelarnas arbete 

med stadsdelsmammor för att möta det stora behov som finns, tyvärr är det inget som det 

grönblåa styret har hörsammat i form av ökade resurser. I stället har stadens 
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arbetsmarknadsåtgärder skurits ner vilket riskerar att drabba just kvinnor långt ifrån 

arbetsmarknaden. Också feriejobben för unga har blivit färre med den grönblåa majoriteten 

och som en följd av rådande kris beräknas de bli ännu färre än planerat. Vi anser att staden 

centralt måste göra sitt yttersta för att kompensera för de feriejobb som försvinner ute i 

stadsdelarna. 

 

I rapporten ser vi också att det fortsatt är färre flickor än pojkar som tar del av stadsdelens 

fritidsverksamhet. Det kräver fortsatt arbete med att hörsamma flickors behov, motverka 

maskulinitetsnormer inom fritidsverksamheten och aktivt arbete för ökad jämställdhet.  

 

Vi vill även lyfta problematiken kring den förväntade måluppfyllningen, specifikt gällande 

nämndmålen 1.1.1. >Vuxna försörjer sig själva< och 1.1.2. >Nyanlända etablerar sig på 

arbetsmarknad, bostadsmarknad och i samhällslivet <. Vi tycker inte att bedömningen om att 

läget är “grönt” kan göras när det är tydligt att människor som står långt ifrån 

arbetsmarknaden kommer att drabbas hårt på längre sikt av pågående pandemin. Detta är 

anmärkningsvärt och nämnden bör därför inte anse dessa mål som uppfyllda.  

 

Vi är övertygade om att stadens medarbetare gör vad de kan under rådande omständigheter 

för att hålla igång verksamheterna på bästa sätt, men vi vill understryka vikten av att 

stadsdelarna tillförs de resurser som krävs i stället för att pressas ytterligare genom 

ideologiskt motiverade besparingskrav. Om staden ska stå rustad för framtida kriser behöver 

vi en stark välfärd och en politik för ökad jämställdhet och jämlikhet. 
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Södermalm 

2020-05-28 

Ärende 10 

Upphandling av 

dagverksamhet med 

inriktning demens 

 

Anders Göransson m.fl. S 

Lotta Lilja Pittuco m.fl. V 

Antonia Simon F! 

 

Förslag till beslut  

 

Att låta verksamheterna återgå i egen regi 

 

På föregående nämnd beslutade vi att upphandla Hammarby- och Danvikstulls 

dagliga verksamheter. Vi argumenterade då för att den verksamheten borde drivas 

i egen regi utifrån följande argument:  

 

Vi slipper den detaljstyrning som är en oundviklig konsekvens av att upphandla 

med hjälp av LOU1. Vi kan fokusera på utveckling utan att tappa i kontinuitet.  

 

Att det blir lägre kostnader att upphandla stämmer bara om perspektivet är 

nämndens ekonomi. Lyfter vi blicken så ser vi att LOU-upphandlingar både driver 

byråkrati och kostar mångdubbelt mer för LSS-området som helhet. Och det 

områden betalas med gemensamma resurser, inget annat.  

 

De senaste åren har vi sett en explosion av dagliga verksamheter. Nästan 

uteslutande är det privata utförare som etablerar sig inom ramen för lagen om 

valfrihet (LOV2). Att då fortsätta med LOU-upphandlingar framstår som 

obegripligt. Det är en politik från en svunnen tid.  

 

Tilläggas kan att Frösunda, när de vann upphandlingen förra gången gjorde ett 

försök till s.k. hyvling. Alla heltider skulle omvandlas till tjänster på 90%. Det 

misslyckades dock tack vare hårt arbete inte minst från lokala fackliga företrädare.  

 

Ovanstående resonemang är applicerbart också i den här upphandlingen. Med 

undantaget att inga försök till hyvling förekommit på Guldäggets, Grindstugans 

m.fl. verksamheter. Vad vi vet. Underlaget från förvaltningen är mycket 

knapphändigt vilket gör det svårt att bilda sig en uppfattning om hur 

verksamheten fungerat.   

 

 

                                                 
1 Lagen om offentlig upphandling 
2 Lagen om valfrihet 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 

2020-05-28 

 

Ärende 11 

Ny förskola kv Godsvagnen, 

Virkesvägen 19C 

 

Dnr. SÖD 2020/215   

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Särskilt uttalande  

 

En ny och mycket välbehövlig förskola – Godsvagnen – öppnas snart i Hammarby Sjöstad. 

Godsvagnens förskola kan ta emot 110 barn i ett område med många nyinflyttade 

småbarnsfamiljer. Ett stort problem som Vänsterpartiet ser är dock att denna förskola har 

mycket små lekutrymmen utomhus – 600 kvm inhägnad gård för alla dessa barn, dvs ca 5 

kvm/barn i ett område där det inte finns andra grönytor och där i dess omedelbara närhet 

dessutom mycket snart kommer att börja sprängas dagligen för en arbetstunnel för den nya 

tunnelbanan.  

 

Vänsterpartiet menar att barnens utomhusmiljö är lika viktig som inomhusmiljön, att snarare 

30 kvm/barn på förskolegårdar behövs, vilket också Boverket rekommenderar. Det är viktigt 

att beakta inför framtida byggen av förskolor och här måste stadsdelen vara mer proaktiv. 

Många av våra förskolor har idag ingen eller alldeles för liten utomhusmiljö och det är 

egentligen oacceptabelt.   

 

Sida 51 (54)



Bilaga § 16 – eget förslag (SD) 
 
 

 

SDN Södermalm 
2020-05-28 

Dnr nr: 2019/1668 
Ärende 16 

 
Christina Wallmark (SD) 

Ulf Wester (SD) 
 
 

 
 
Remiss angående motion om att bygga  
ett kallbadhus vid Riddarholmskajen 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis bifalla förvaltningens tjänsteutlåtande 
 

2. Att tillstyrka motionen 
 

3.  
 
Därutöver vill vi anföra följande: 
 

 
Sverigedemokraterna välkomnar att förvaltningen ser positivt på den föreslagna 
badanläggningen vid Riddarholmskajen och instämmer i de positiva effekter det skulle 
innebära för det direkta närområdet. 
 
Vi håller dock inte med i beskrivningen att en badanläggning skulle påverka riksintresset 
negativt. Redan idag finns ett antal båtar stationerade vid Riddarholmskajen. Genom att 
bygga badanläggningen i en klassisk, arkitektonisk stil kan den även bli en naturlig del av 
Riddarholmen. 
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Södermalms stadselsnämnd 
2020-05-28 

Dnr: 2020-329 
Ärende 17 

 
 

Christina Wallmark (SD) 
Ulf Wester (SD) 

 
 

 
 
Remiss av motion om att utreda möjligheterna  

att inrätta ett svenskt språkmuseum 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis bifalla förvaltningens tjänsteutlåtande 
 

2. Att motionen tillstyrks 
 
Därutöver vill vi anföra följande: 
 

 
Sverigedemokraterna välkomnar att förvaltningen omtalar motionen i positiva ordalag i sitt 

tjänsteutlåtande. Vi vill dock vidhålla det faktum att motionen föreslår just ett svenskt 
språkmuseum. Detta innebär att det är det svenska språket som visas upp för besökarna, 
och inte främmande språk.. 
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2020-05-28 

 

Remiss av motion om att 

utreda möjligheterna att 

inrätta ett svenskt 

språkmuseum 

 

 

Dnr. SÖD 2020/329 

 

Ärende 17 

 

Antonia Simon (Fi) 

 

  

 

  

Förslag till beslut 

- Att Södermalm stadsdelsnämnd föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Sverigedemokraternas ideologi är nationalismen, med idén om ett folk, ett språk, en kultur 

och en nation. Förslaget om ett svenskt språkmuseum måste ses mot bakgrund av det. Deras 

kulturpolitik i staden går ut på att ”omfördela kulturstöd från utlandskultur till svensk kultur”. 

I sin oppositionsbudget driver de frågan att helt avskaffa hemspråksundervisningen. I andra 

kommuner vill de förbjuda böcker på andra språk än svenska i biblioteken och förbjuda barn 

att tala andra språk i skolan. Det är en politisk i strid med grundläggande mänskliga 

rättigheter. När Sverigedemokraterna utvecklar vidare resonemanget om ett språkmuseum i 

sin oppositionsbudget står det att ett sådant museum skulle vara ”vägen till en lyckad 

anpassning för människor som har ursprung i andra länder”. Det är tydligt att 

Sverigedemokraterna ser ett svenskt språkmuseum som ett verktyg för assimileringspolitik. 

Ett språkmuseum skulle kunna se ut på många olika sätt, som förvaltningen skriver kan ett 

språkmuseum ha fokus på ett språk, på minoritetsspråk eller alla världens språk. Men mot 

bakgrund av Sverigedemokraternas övergripande politik på området och syftet med deras 

förslag ställer vi oss frågande till att förvaltningen ser motionen som ett intressant tillskott till 

Stockholms kulturliv. Vi föreslår att nämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå 

motionen. 
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